
Protokół Nr LIY/14

LIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 25 września 2014 roku

Obrady LIV sesji zwyczajnej otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 
Pan Zbigniew Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli Radni wg listy obecności stanowiącej 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu oraz Sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącej 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach 
za I półrocze 2014 r. -  przyjęcie.

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy Lichnowy za I półrocze 2014 r. oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2014 r.

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek za dostarczenie ciepła w budynkach 
komunalnych będących własnością gminy Lichnowy.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Lichnowy na 2014 r.

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2014-2028.

15. Wolne wnioski.

16. Zamknięcie posiedzenia.
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Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 
15 Radnych na posiedzeniu obecnych jest 11 Radnych. Rada Gminy jest więc władna do 
podejmowania uchwał.

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zgłosił wniosek, aby w porządku obrad 
dokonać zmian polegających na poddaniu pod głosowanie, Uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na przystąpienie do współpracy partnerskiej z Powiatem Malborskim w zakresie 
projektu w ramach Programu Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy 
Dróg Lokalnych 2012-2015” oraz Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 
budżetowym 2015 przez Gminę Lichnowy dla Powiatu Malborskiego.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 11 głosach za) proponowane 
zmiany do porządku obrad.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 11 głosach za) porządek 
obrad. Nowy porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach 
za I półrocze 2014 r. -  przyjęcie.

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy Lichnowy za I półrocze 2014 r. oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2014 r.

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek za dostarczenie ciepła w budynkach 
komunalnych będących własnością gminy Lichnowy.
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy 
partnerskiej z Powiatem Malborskim w zakresie projektu w ramach Programu 
Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 
2012-2015”.

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku budżetowym 2015 
przez Gminę Lichnowy dla Powiatu Malborskiego.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Lichnowy na 2014 r.

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2014-2028.

17. Wolne wnioski.

18. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 11 głosach za), bez uwag 
protokół z LIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy, podziękował Radnym za terminowe 
złożenie oświadczeń majątkowych.

Następnie skierował swoje podziękowania za doskonałą organizację gminnych 
dożynek do: Pana Jana Michalskiego Wójta Gminy Lichnowy, pracowników Gminnego 
Ośrodka Kultury i Sportu w Lichnowach, do dyrekcji, nauczycieli, rad rodziców i uczniów 
szkół z Lichnów, Lisewa Malborskiego i Szymankowa, a także wszystkich pozostałych 
zaangażowanych osób.

Ad.7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, poinformował zgromadzonych o 
rozstrzygnięciu przetargu na dostawę opału do Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych 
gminy, który w tym roku po raz kolejny był ogłoszony dla wszystkich gminnych instytucji. 
Najkorzystniejszą ofertę cenową złożyła firma dostarczająca opał do Urzędu już w minionym 
roku. Wyjaśnił, że dzięki rozpisaniu jednego przetargu, będzie można łatwiej kontrolować 
jakość dostarczanego opału.

Następnie Pan Wójt zapowiedział, że w nadchodzących wyborach samorządowych 
będzie powtórnie ubiegać się o stanowisko Wójta Gminy Lichnowy. W związku z tym, w 
drugiej połowie października zamierza zorganizować w każdym z sołectw zebranie z 
mieszkańcami, w czasie których chciałby podsumować cztery minione lata w Gminie 
Lichnowy. Dlatego już dziś zaprasza na spotkania wszystkich mieszkańców oraz Radnych. W 
opinii Pana Wójta obecna Rada Gminy jest Radą zgodną i pomimo tego, że w czasie tej 
kadencji przyszło jej się mierzyć z wieloma problemami, to udało się je wszystkie rozwiązać. 

Pan Wójt w swojej wypowiedzi odniósł się również do kolejnego spotkania z
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przedstawicielami PKP, które odbyło się w budynku Urzędu Gminy w minionym tygodniu. 
Obecni na nim byli także Radni: Pan Władysław Nacel i Pan Dariusz Wereszko oraz Sołtys 
miejscowości Szymankowo, Pani Krystyna Romanowska. Spotkanie poświęcone było 
inwestycji kolejowej prowadzonej w Szymankowie, której zakończenie cały czas się opóźnia. 
Pan Wójt przyznał, że wszyscy a w szczególności mieszkańcy Szymankowa są zmęczeni tym 
remontem i z niecierpliwością wyczekują zakończenia prac.

Z zeszłotygodniowego spotkania został spisany protokół, w którym zapisano żądania 
do PKP do jak najszybszego zdemontowania stanowiącej zagrożenie kładki i uprzątnięcia 
terenu wokoło stacji kolejowej. Pan Wójt zapowiedział, iż zamierza zaprosić na planowane w 
połowie października zebranie w Szymankowie przedstawicieli PKP. Wówczas 
zainteresowani mieszkańcy będą mieli możliwość osobistego zadania pytań pracownikom 
PKP, gdyż do tej pory takie spotkania odbywały się jedynie w wąskim gronie.

Na koniec Pan Wójt powiedział, że w dniu dzisiejszym uczestniczył w spotkaniu z 
przedstawicielami Energi, ale o jego szczegółach opowie Pan Zbigniew Niewczas Pracownik 
Urzędu Gminy Lichnowy.

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy, udzielił głosu 
Panu Zbigniewowi Niewczas Pracownikowi Urzędu Gminy Lichnowy.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, rozpoczął od wyjaśnienia 
zebranym jak wygląda proces zgłaszania awarii w Enerdze. Po pierwsze, on jako pracownik 
merytoryczny od razu po otrzymaniu informacji o problemie z oświetleniem, kontaktuje się 
telefonicznie i e-mailowo z osobą decyzyjną w Enerdze. Po drugie, pracownik Energi 
przyjmujący zgłoszenie, przekazuje je dalej. Następnie gdy awaria zostaje usunięta, ten sam 
zlecający naprawę pracownik Energi otrzymuje e-maila zwrotnego z potwierdzeniem, że 
problem został usunięty.

Pan Zbigniew Niewczas powiedział, że na dzisiejszym spotkaniu on jak i Pan Wójt 
zostali zapewnieni przez pracownika Energi, że zgłoszona awaria oświetlenia w Lisewie 
Malborskim została naprawiona.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy, zaprzeczył, jakoby awaria ta została 
usunięta.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, odpowiedział, że w piśmie 
wysłanym do Energi dokładnie został sprecyzowany problem dwóch różnych ustawień 
zegarów w Lisewie Malborskim.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy, stwierdził, że różnica między włączeniem 
lamp oświetleniowych w jednej i drugiej części miejscowości nadal wynosi od 20 do 
50 minut.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, odparł, iż z informacji 
otrzymanych od przedstawiciela Energi wpływ na różnicę we włączaniu się oświetlenia 
ulicznego mogą mieć również zegary astronomiczne. Nie ma także technicznej możliwości
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podłączenia całego Lisewa Malborskiego do jednego zegara sterowniczego, gdyż 
miejscowość jest za duża. Następnie skierował zapytanie do Pani Stefanii Osińskiej, która 
zgłaszała podobny problem w Lichnowach.

Pani Stefania Osińska Radna Gminy Lichnowy, odpowiedziała, że problem występuje na 
ul. Lachowicza w części Lichnów, w której jest ośrodek zdrowia. Tam oświetlenie włączane i 
wyłączane jest znacznie później niż w drugiej części ul. Lachowicza. Jest to szczególnie 
uciążliwe w okresie jesienno-zimowym.

Pani Krystyna Kunkiel Radna Gminy Lichnowy, potwierdziła, iż uliczne latarnie w 
Lichnowach włączają się zbyt późno.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, zapewnił, iż niezwłocznie 
po powrocie z obrad Rady Gminy, napisze e-maila do kierownika Energi. Dlatego prosi o 
dokładne sprecyzowanie zastrzeżeń co do godzinowego ustawienia zegarów obsługujących 
oświetlenie uliczne w Lisewie Malborskim i Lichnowach. Pan Zbigniew Niewczas dodał, że 
w przypadku Gminy Lichnowy czujniki zamontowane w lampach ulicznych nie są zależne od 
pogody, tzn. na ich włączanie się i wyłączanie nie wpływa pochmurna bądź słoneczna aura.

Pani Anna Grunau Radna Gminy Lichnowy, zaoponowała, że różnica między jednym a 
drugim włączeniem oświetlenia ulicznego nie może sięgać ok. 1 godziny.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy, dodał, że najgorsza sytuacja jest obecnie 
wieczorem, gdy na dworze szybko zapada zmierzch.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, zapytał Radnych czy mają 
jeszcze jakieś zastrzeżenia dotyczące oświetlenia ulicznego. Obiecał, że jeszcze raz dokładnie 
przyjrzy się sprawie Lisewa Malborskiego, gdyż niepokojący jest fakt, iż mimo zapewnień 
kierownika z Energi problem ten jest nadal nierozwiązany.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy, spuentował, iż obecne zmiany to 
wyznacznik technologicznego postępu. Kiedyś wystarczył telefon do punktu w Nowym 
Stawie i zjawiała się ekipa z Energi. Dziś przechodząc tę całą drogę proceduralną, na koniec 
można zapomnieć o sednie zgłaszanego problemu. Niestety przeciągające się procedury 
biurokratyczne są odbierane przez mieszkańców, jako brak działania ze strony Radnych.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, odpowiedział, że oddziały 
odpowiedzialne za teren Gminy Lichnowy reagują odpowiednio szybko na zgłaszane awarie. 
Jego zdaniem, współpraca Gminy i Energi układa się poprawnie, podobną opinię wyrażają 
również Przedstawiciele Energi, którzy chwalą sobie współpracę z Gminą Lichnowy.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy, udzielił głosu Panu 
Tadeuszowi Korzeniowskiemu Radnemu Gminy Lichnowy.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy, zadał pytanie czy rozważano 
możliwość wymiany tradycyjnych lamp na lampy LED-owe.
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Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, odpowiedział, że w ciągu 4 lat w Gminie 
Lichnowy zostało zamontowanych kilkadziesiąt nowych lamp, a duża część starych została 
wymieniona i obecnie na terenie Gminy jest ich ok. 400 sztuk. Z informacji, które posiada 
wymiana 1 lampy tradycyjnej na lampę LED to koszt ok. 1 000 złotych. Kwotę tę należy 
pomnożyć przez ilość zamontowanych w Gminie lamp. Prosty rachunek daje co najmniej 
kwotę ok. 500 000 złotych, gdyż należy doliczyć jeszcze koszty robót monterskich.

Zdaniem Pana Wójta to może być inwestycja na przyszłość. Na chwilę obecną na takie 
działanie przewidziane jest zbyt niskie dofinansowanie. Gdyby gwarantowano wsparcie rzędu 
70%, można by to zadanie rozłożyć na kilka lat, a po upływie ok. 6 latach inwestycja ta z 
pewnością by się zwróciła. Jednak na dzień dzisiejszy Gmina nie ma na to pieniędzy, a stoją 
przed nią inne ważniejszej wagi inwestycje, np. poprawa jakości infrastruktury drogowej, 
dalsze remonty szkół, jak np. modernizacja budynków w Lisewie Malborskim, która 
kosztowała ok. 1 300 000 złotych.

Na zakończenie Pan Wójt poprosił Pana Zbigniewa Niewczas o przybliżenie Radnym 
szacunkowych wyliczeń pozyskania dofinansowania na wymianę lamp tradycyjnych na 
lampy LED.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, wyjaśnił, że 
dofinansowanie na wymianę lamp tradycyjnych na lampy LED można pozyskać z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Gdańsku. Wysokość pomocy może 
sięgnąć 30% kosztów inwestycji. Jednak w rzeczywistości kwota dofinansowania zależy od 
ilości wniosków złożonych przez zainteresowanych i sumy środków jakimi na ten cel 
dysponuje WFOŚ. W praktyce może być tak, iż dofinansowanie może wynieść jedynie 5% 
całej kwoty inwestycji, ale na pewno nie 30%. Dodał, że do kosztów wymiany lamp należy 
oczywiście doliczyć koszt potrzebnych materiałów i niezbędnych robót. Pan Niewczas 
stwierdził, iż przy blisko 400 lampach zamontowanych na terenie Gminy są to na chwilę 
obecną ogromne pieniądze.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy, podziękował Panu Wójtowi oraz 
Panu Zbigniewowi Niewczas za wyczerpującą odpowiedź.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy, zapytał zebranych czy są 
jeszcze pytania do Pana Zbigniewa Niewczas.

Pani Stefania Osińska Radna Gminy Lichnowy, zapytała czy w najbliższym czasie 
zostanie dokonana naprawa ul. Lachowicza. Ma tu na myśli miejsca, gdzie wycięto asfalt w 
celu położenia rur przy budowie sieci kanalizacyjnej. Obecnie miejsca te pozapadały się i po 
deszczu zalega tam woda. Mieszkańcy bardzo na to narzekają.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, odpowiedział, że takie działanie na pewno nie 
będzie wykonywane w tym roku i przekazał głos Panu Zbigniewowi Niewczas.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, odpowiedział, że jest to 
normalny proces, gdyż ziemia naturalnie osiada. Gdyby w tej chwili, w ramach gwarancji 
wykonawcza firma ułożyła kilka centymetrów asfaltu, w miejscu uskoku powstałaby następna 
różnica do całości jezdni.
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Zdaniem Pana Niewczasa, najlepszym rozwiązaniem jest odczekanie jeszcze jakiegoś 
czasu, aby ziemia dobrze się „uleżała”, a następnie zlecenie firmie wykonania wylewki 
asfaltu na całej szerokości jezdni.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, w związku ze zgłaszanymi przez Radnych 
problemami, zaapelował raz jeszcze, aby namówić mieszkańców wszystkich miejscowości do 
uczestnictwa na planowanych na październik zebraniach wiejskich. W opinii Pan Wójta, 
częste niedomówienia i niejasności wynikają po prostu z tego, iż ludzie nie przychodzą na 
zebrania, aby zapytać o rozwiązanie problemu u „źródła”.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy, poparł wypowiedź Pana Wójta i 
zaapelował do Radnych i Sołtysów, aby namawiali mieszkańców sowich miejscowości do 
obecności na zebraniach.

Pani Anna Grunau Radna Gminy Lichnowy, zapytała, czy jest możliwość zakupienia i 
zamontowania stojaka dla rowerów przy Zespole Szkół w Lisewie Malborskim.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, odpowiedział, że pytanie to należy skierować 
do Dyrektora szkoły, gdyż taki zakup leży po stronie szkoły, która ma na to środki.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, dopowiedział, że koszt 
stojaka na rowery to kwota ok. 200 -  250 złotych. Poinformował również, że 29 września 
tj. w poniedziałek nastąpi odbiór inwestycji w Lisewie Malborskim.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że obecnie są rozstrzygnięte 
przetargi na dostawę wraz z montażem mebli oraz dostarczenie zabawek do szkół na terenie 
Gminy. Natomiast największy problem jest z wyłonieniem dostawcy sprzętu komputerowego, 
gdyż oferenci mają zbyt wysokie wymagania cenowe względem ceny zapisanej w przetargu.

Pan Wójt dodał, że w związku z opóźniającym się otwarciem oddziału przedszkolnego 
w Lisewie Malborskim do rodziców został wystosowany list z wyjaśnieniami. Planowe 
oficjalne otwarcie przewidziane jest na 3 listopada 2014 roku, natomiast dzieci zaczną 
uczęszczać do przedszkola od 4 listopada 2014 roku.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy, poprosił, aby zwrócono uwagę, na 
dopilnowanie zamykania bramy wejściowej do szkoły i świetlicę wiejską.

Pani Krystyna Romanowska Sołtys miejscowości Szymankowo, zapytała czy jest 
możliwość oddelegowania jednego bądź dwóch pracowników interwencyjnych do 
pomalowania budynku przy ul. Głównej w Szymankowie oraz zakupu brakującego materiału.

Pan Zbigniew Niewczas Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy, odpowiedział, że jest 
zaskoczony tą prośbą, gdyż w minionym roku wiadome osoby deklarowały, iż same 
wykonają prace malarskie i wyliczą ilość potrzebnego do tego materiału. Po stronie Gminy 
było jedynie zapewnienie materiału do wykonania robót i Gmina wywiązała się z obietnicy. Z 
otrzymanej informacji telefonicznej wiadomo już, że potrzebnego materiału jest za mało. 
Obecnie oczekuje na oficjalne pismo z wyliczeniami, czego i w jakich ilościach brakuje. 
Materiał zostanie zakupiony oczywiście tylko wtedy, gdy w budżecie wystarczy pieniędzy
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przeznaczonych na taki cel.
Pan Niewczas dodał, iż sam nie może zlecić podległym pracownikom robót, których 

nie powinni wykonywać. Po drugie, z początkiem października dużej części z nich kończą się 
umowy. Po trzecie i najważniejsze to, to iż pracownicy ci nie posiadają badań 
wysokościowych, a przecież Gmina i on sam ponoszą za nich odpowiedzialność. Poza tym 
brak im potrzebnych do takich prac umiejętności. Oczywiście w sytuacji gdy Pan Wójt wyrazi 
zgodę na potrzebną pomoc to ewentualnie znajdzie się osoba do wykonania prac malarskich.

Pani Krystyna Romanowska Sołtys miejscowości Szymankowo, odpowiedziała, że do tej 
pory prace malarskie wykonywała jedna osoba, ale może to robić wyłącznie w weekendy, 
gdyż na co dzień pracuje, stąd prośba o pomoc.

Pani Halina Stoduś Skarbnik Gminy Lichnowy, przypomniała, że rok temu była zawierana 
inna umowa, inne uzgodnienia i deklaracje ze strony wiadomych osób. Na dzień dzisiejszy 
praca nadal nie jest wykonana i dodatkowo brakuje jeszcze materiału.

Pani Skarbnik zapytała dlaczego taka informacja nie została zgłoszona wcześniej tylko 
teraz, gdy zbliża się koniec roku i kiedy wiadomo, że pieniędzy w budżecie jest coraz mniej, a 
tu ciągle czegoś brakuje. Dodatkowo okazuje się, że Gmina ma dać do pomocy pracowników 
interwencyjnych. Jest to problem, gdyż nie ma odpowiednich osób do wykonania takich prac. 
Wiadome jest, że Gmina nie posiada swojego zakładu usług komunalnych i dlatego większość 
robót jest zlecana firmom zewnętrznym.

Zdaniem Pani Skarbnik należało powiedzieć wprost, że całe to zadanie z malowaniem 
budynku w Szymankowie jest ponad możliwości Stowarzyszenia z Szymankowa. W jej opinii 
na dzień dzisiejszy te wszystkie żądania są dla niej niezrozumiałe i nie powinno się tak robić.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, stwierdził, że w Stowarzyszeniu brakuje 
organizacji. Rok temu Gmina zakupiła potrzebny materiał, a prośba była zgłaszana przez 
Radnych z Szymankowa.

Oczywiście Pan Wójt zdaje sobie sprawę, że budynek jest własnością Gminy, ale 
użytkuje go Stowarzyszenie, Szkoła Podstawowa i OSP Szymankowo. W ich skład wchodzi 
przecież młodzież, dlatego wystarczyłoby tylko trochę zachęty, motywacji do pracy dla ludzi 
i budynek byłby już dawno pomalowany. Jeżeli podejrzewano, że zapał będzie krótkotrwały, 
to należało od razu powiedzieć, że to Gmina ma wykonać prace, a na pewno w tym roku 
byłoby to zrobione.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy, zapytał co dalej ze Spółkami wodnymi?

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, odpowiedział, że zebranie Spółek województwa 
Pomorskiego odbędzie się 8 października w Nowym Dworze Gdańskim, na którym zostanie 
podjęta decyzja o rozwiązaniu.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy, zapytał, czy jest możliwość, aby w 
ramach działalności gospodarczej prowadzonej przez Gminę mógł zostać powtórnie otwarty 
CPN znajdujący się w Lichnowach.
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Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, 
CPN jest własnością prywatną. Poza tym otwarcie i prowadzenie stacji paliw to ogromne 
koszty liczone w milionach.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych były udzielane na bieżąco.

Ad. 10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Lichnowach za I półrocze 2014 r. -  przyjęcie.

Przyjęto przez aklamację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Głos zabrała Pani Anna Grunau Przewodnicząca Wspólnego Posiedzenia Komisji 
Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, iż projekty Uchwał objęte 
porządkiem obrad posiedzenia Rady Gminy zostały zaopiniowane pozytywnie. Projekty 
Uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 
18 września 2014 oraz 25 września 2014 roku.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Lichnowy za I półrocze 2014 r. oraz informacji o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za 
I półrocze 2014 r.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 11 głosach za) Uchwałę Nr LIV/383/2014 Rady Gminy Lichnowy z dnia
25.09.2014 r. w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Lichnowy 
za I półrocze 2014 r. oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w 
tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za 1 półrocze 2014 r. Uchwała stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek za dostarczenie ciepła w 
budynkach komunalnych będących własnością gminy Lichnowy.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 11 głosach za) Uchwałę Nr LIV/384/2014 Rady Gminy Lichnowy z dnia
25.09.2014 r. w sprawie ustalenia stawek za dostarczenie ciepła w budynkach komunalnych 
będących własnością gminy Lichnowy. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy 
partnerskiej z Powiatem Malborskim w zakresie projektu w ramach Programu 
Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 
2012-2015”.

Pytań i uwag nie wniesiono.
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Radni podjęli (przy 11 glosach za) Uchwałę Nr LlV/385/2014 Rady Gminy Lichnowy z dnia
25.09.2014 r. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy partnerskiej z 
Powiatem Malborskim w zakresie projektu w ramach Programu Wieloletniego pod nazy\>ą 
„Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2012-2015". Uchwała stanowi załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku budżetowym 
2015 przez Gminę Lichnowy dla Powiatu Malborskiego.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 11 głosach za) Uchwałę Nr LIV/386/2014 Rady Gminy Lichnowy z dnia
25.09.2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku budżetowym 2015 przez Gminę 
Lichnowy dla Powiatu Malborskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Lichnowy na 2014 r.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 11 głosach za) Uchwałę Nr LlV/387/2014 Rady Gminy Lichnowy z dnia
25.09.2014 r. w sprawie zmian budżetu gminy Lichnowy na 2014 r. Uchwała stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwalę w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2014-2028.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęłi (przy 11 głosach za) Uchwałę Nr LIV/388/2014 Rady Gminy Lichnowy z dnia
25.09.2014 r. w sprawie przyjęcia wielołetniej prognozy finansowej na lata 2014-2028. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad. 17. Wolne wnioski.

Pani Stefania Osińska Radna Gminy Lichnowy, zapytała czy w związku z 
rozpoczynającym się sezonem grzewczym jest możliwość, aby zwiększyć częstotliwość 
odbioru popiołu.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy, odparł, iż do listopada popiół można 
wrzucać do pojemników na odpady zmieszane lub dostarczyć do PSZOK w Lichnowach.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, dodał, że jego zdaniem lepszym pomysłem 
byłoby wprowadzenie do harmonogramu częstszego odbioru plastiku i szkła.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy, odniósł się ze swoim poparciem do 
pomysłu w kwestii organizacji zebrań wiejskich podsumowujących 4-letnią kadencję obecnej 
Rady Gminy. Jednak martwi się, że na zebraniu może być niska frekwencja mieszkańców. 

Dodał, iż sporządził informację dla mieszkańców miejscowości Dąbrowa i nie tylko,
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w której opisał zgłaszane przez siebie interpelacje oraz dokonania w czasie pełnienia funkcji 
Radnego. W ten sposób chce aby ludzie mogli dowiedzieć się czym zajmował się przez 4 lata 
kadencji w Radzie Gminy. Zdaniem Pana Radnego dobrym zwyczajem powinno zostać, aby 
każdy z Radnych na zakończenie kadencji sporządzał informację dla wyborców ze swojej 
pracy w Komisjach i Radzie Gminy.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy, zgodził się ze swoim przedmówcą, że 
największą bolączkąjest niechęć ludzi do uczestniczenia w zebraniach.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, poinformował zgromadzonych, że w 
najbliższym czasie Gmina najprawdopodobniej będzie musiała ogłosi przetarg na organizację 
dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkoły w Malborku. Potrzeby jest dowóz dla 3 dzieci, 2 
dzieci z Boręt i 1 dziecka z Parszewa. Dodał, że z rana dzieci dowożone są do Malborka wraz 
z dziećmi uczęszczającymi do placówki prowadzonej przez Fundację w Lasowicach 
Wielkich. Jednak problem pojawia się w godzinach popołudniowych w czasie powrotu, a 
wiąże się z tym iż dzieci kończą zajęcia o innych porach. Na chwilę obecną doraźnym 
rozwiązaniem jest wykorzystywanie gminnego busa, lecz nie jest to rozstrzygnięcie na 
dłuższy czas. Dlatego jeżeli nie znajdzie się innego wyjścia, wówczas nie pozostanie nic 
innego jak tylko ogłosić przetarg.

Pan Wójt przyznał, że ze wstępnych ustaleń wynika, iż przewoźnik, który obecnie 
świadczy usługi dowozów szkolnych na terenie Gminy Lichnowy, zażądał za takie usługi 
kwoty 10 000 zł miesięcznie. W skali roku są to wydatki w kwocie 120 000 zł. Dlatego 
Gmina spróbuje jeszcze porozmawiać z Fundacją.

Pani Iwona Zbrzeźna Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Lichnowy, zapytała czy rodzice 
nie rozważali przeniesienia swoich dzieci do ośrodka w Lasowicach Wielkich, gdyż w jej 
opinii jest tam wspaniała kadra.

Pani Stefania Kaczor Sołtys miejscowości Boręty, odpowiedziała, iż z posiadanych przez 
nią informacji, matka bierze pod uwagę taką możliwość jednak obawia się, że zmiana 
otoczenia i nowi ludzie to może być dla dzieci dodatkowy oraz niepotrzebny stres.

Pani Iwona Zbrzeźna Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Lichnowy, stwierdziła, że w 
Lasowicach Wielkich są zapewnione fantastyczne warunki, a poza tym dzieci mogłyby tam 
przebywać nawet w wieku dorosłym.

Pani Stefania Kaczor Sołtys miejscowości Boręty, odparła, że dzieci chorują na autyzm i 
każda tak poważna zmiana w ich życiu może nieść ze sobą negatywne konsekwencje. Dlatego 
jest to dla matki ciężka decyzja.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, poinformował, że w przyszłym roku 
obowiązkiem szkolnym będzie objęte dziecko niepełnosprawne poruszające się na wózku. 
Jeżeli rodzice zdecydują się, że chcą aby dziecko uczęszczało do jednej ze szkół na terenie 
Gminy, to pojawi się wielki problem do rozwiązania, gdyż żadna z nich nie jest 
przystosowana do potrzeb takiej osoby.

Pan Wójt stwierdził, że doskonale zdaje sobie sprawę z faktu iż obowiązkiem Gminy
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jest zapewnienie dzieciom możliwości uczęszczania do szkoły, którą sobie wybrały. Jednak z 
drugiej strony prosiłby również rodziców o wyrozumiałość i życzyłby sobie, aby opiekunowie 
wykazywali też trochę dobrej woli w pójściu na kompromis, który satysfakcjonowałby obie 
strony. Jest to szczególnie ważne obecnie, gdy zbliża się koniec roku, a trzeba będzie znaleźć 
pieniądze na nieprzewidziane dowozy.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy, udzielił głosu Panu Stanisławowi 
Młodzińskiemu Sołtysowi miejscowości Parszewo.

Pan Stanisław Młodziński Sołtys miejscowości Parszewo, zapytał co zrobić z prywatnymi 
działkami, które są zachwaszczone, nieokoszone i zaniedbane, a właściciel jest nieznany.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, odpowiedział, że takie sprawy należy zgłaszać 
do Pracownika Urzędu Gminy, Pani Katarzyny Brzezińskiej, która po numerze działki ustala 
jej właściciela, następnie sprawę przekazuje na Policję. Policja ustala adres danej osoby i 
wystosowuje pismo, w którym informuje, że jeżeli działka nie zostanie uprzątnięta, na 
właściciela zostanie nałożona kara grzywny. Takie pismo ze strony Policji jest skutecznym 
„straszakiem”.

Pan Wójt dodał, iż 2 tygodnie temu przekazał oficjalnie zakupiony nowy alkomat 
Policjantom z Komisariatu w Nowym Stawie. Dlatego korzystając ze sposobności w imieniu 
Policjantów chce przekazać podziękowania dla Radnych.

Pani Krystyna Kunkiel Radna Gminy Lichnowy, zapytała czy wiadomo już co dalej z 
budynkiem po Posterunku Policji w Lichnowach.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, odparł, że początkowe plany zakładały, aby 
przekazać go Gminie Lichnowy. Związane było to z faktem, iż był on zamieszkany przez 
byłego Komendanta, ale po jego wyprowadzce Starostwo postanowiło jednak sprzedać 
budynek. Pan Wójt przyznał, że bardzo żałuje tej decyzji, gdyż Gmina z pewnością w mądry 
sposób wykorzystałaby ten lokal. Chociaż budynek jest do kapitalnego remontu, to jest tam 
duża powierzchnia i ładna działka.

Z posiadanej obecnie przez Pana Wójta wiedzy, zrobiona jest już wycena i z 
pewnością w niedługim czasie budynek zostanie sprzedany, z czego Starostwo otrzyma 
zaledwie 20% uzyskanej ceny, natomiast cała reszta zostanie przekazana do Wojewody.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy, zapytał czy planowane jest spotkanie 
rolnicze w sprawie wiatraków.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że chce być dobrze zrozumiany w 
tej kwestii. Nadal mówi „tak” wiatrakom, ale na dzień dzisiejszy nie ma w tym temacie 
podjętych żadnych konkretnych działań. A to o co pyta Pan Radny dotyczy interesów 
prywatnych, więc Gmina nie będzie w to ingerować.

Więcej uwag nie zgłoszono.
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Ad. 18. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 
Pan Zbigniew Rybicki zamknął w dniu 25 września 2014 roku LIV zwyczajne posiedzenie 
Rady Gminy Lichnowy.

Protokołowała 

Monika K/uklińska

Przswodr|czący Rady 

Zbigifiew Rybicki
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